
 
SIUMUT INATSISARTUNI ILAASORTAATITAT  

 
 

1. oktober 2012 

 

 

 

Med henvisning til § 37, stk. 1, i forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Gælder de største lejeforhøjelser (på 50 %) kun for medlemmer af Naalakkersuisut 

samt ansatte i Selvstyret? 

2. Hvor mange lejemål vil blive ramt af de største forhøjelser? 

3. Er det udelukkende udlejningsejendomme, der er i Nuuk, der bliver ramt af de største 

forhøjelser? 

(Medlem af Inatsisartut Malik Berthesen, Siumut)  

 

Begrundelse. 

Selvfølgelig er det i sig selv en god ting, at man med renovering af forfaldne lejligheder for øje ind-

fører lejeforhøjelser, og at man forhøjer lejemålene ganske lidt og solidarisk for alle. 

 

I Qanorooq den 27. september blev det oplyst, at dem der rammes hårdest, er medlemmer af 

Naalakkersuisut samt deres embedsværks lejemål. 

 

Sådan en udmelding kan kun tolkes som Naalakkersuisut’s forsøg på at gøre huslejeforhøjelser me-

re spiselige for befolkningen.  

 

Man skal jo have i erindring, at Naalakkersuisut pr. 1. januar 2010 i forbindelse med lejeforhøjelse 

på 51 % for huse samt dobbelthuse forsøgte at få dækket deres egne huslejeforhøjelser fra Lands-

kassen, hvilket kun blev forhindret ved Siumuts årvågenhed.  

 

Derfor ønsker jeg at få oplyst, hvor mange lejemål, der bliver ramt af huslejeforhøjelserne, og om 

disse udelukkende er at finde i Nuuk? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


